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ZÁPIS  

z 2. zasedání Zastupitelstva města Červený Kostelec 

 konané dne 2. 3. 2017 v 16:00 hod.  

malý sál, Divadla J. K. Tyla, Červený Kostelec 

 
Přítomni: Richard Bergmann, Bc. Marcela Franková, Ing. Jiří Hanuš, Ing. Milan Hrstka, Ing. Pavel Kábrt, 

Ing. Roman Kejzlar, Vlastimil Klepáček, Jana Kmochová, Petr Mědílek, Petr Nejman, Mgr. 
Štěpán Nosek, Ing. Rostislav Petrák, Jiří Regner, Hana Řezníčková Kukulová, DiS., Tomáš 
Rýdl, Zdeněk Spůra, Jiří Vít, Josef Vondra, Ing. Mgr. Miroslav Wajsar, Jiří Zachovský, Ing. Eva 
Zajíčková, Ing. Petr Fišer, Irena Petirová, Ing. Jaroslav Kordina, Ing. Věra Udatná, Jiří Prokop, 
Jiří Prouza, Ing. Michal Tošovský, Bc. Tomáš Král, Ing. Emil Košut, Michal Škoda  

Jednání řídili: Ing. Rostislav Petrák, starosta  

Omluveni: Michaela Cinková, Marcela Kollertová, Lukáš Laštovička, DiS., PharmDr. Zuzana Minaříková  

Ověřovatelé: Petr Mědílek, Ing. Roman Kejzlar 

 19-18,0,1,S  

Zapsal:  Kateřina Macková, Vedení města a radnice  

 
Text zahájení: 

Prezenční listiny předloženy 

 

Návrhová komise 

Nosek Štěpán, Regner Jiří, Vít Jiří 

20-17,0,3,S 

 

Hlasování o programu: 

20-20,0,0,S 

 

Na zasedání se hlasovalo při projednání bodu č. 5 o přerušení schůze na 10 min. - schváleno. 

 

Na zasedání je přítomno 21 členů ZM - ZM je usnášeníschopné. 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Kontrola plnění úkolů z jednání ZM 

2. Informace o průběhu příprav a realizací investičních akcí 

3. Prodej části pozemku p.č. 164/3 v k.ú. Lhota za Červeným Kostelcem 

4. Prodej pozemku p.č. 754/3 v k.ú. Olešnice u Červeného Kostelce 

5. Petice "za zachování třídy s výukou klasické matematiky" 

6. Žádosti o dotaci z dotačního programu města Č. Kostelec 

7. Zpráva o činnosti Městské policie za rok 2016 
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Bod Věc 

8. Bezpečnostní situace města v roce 2016 OO PČR Červený Kostelec 

9. Obecně závazná vyhláška č. 1/2017 o spádových obvodech MŠ 

10. Roční zpráva o výsledcích kontrol kontrolního výboru za rok 2016 

11. Diskuse 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1.  Kontrola plnění úkolů z jednání ZM 

Předkladatel: Ing. Rostislav Petrák, starosta 
 
P. Hanuš - zařadit do plánu kontrol pro rok 2017 provedení kontroly inventury majetku. 
Starosta - úkol pro kontrolní výbor. Zařadit do plánu kontrol pro rok 2017 provedení kontroly inventury 
majetku. 
P. Spůra - předložit na příštím ZM návrh dalšího působení manažera sportu. 
Starosta - problematika manažera sportu je diskutována v komisi pro tělovýchovu a sport a zároveň ve 
vedení TJ Červený Kostelec. 
P. Vondra - vypracovat strategii Broďáku. 
Starosta - diskuse byla otevřena na RM a v tuto chvíli není návrh pro ZM připraven a úkol dále pokračuje. 
Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Červený Kostelec 

I .   bere  na vědom í  

kontrolu plnění úkolů z jednání ZM. 

 

přijato, pro:20 proti:0 zdržel:0 

 

2.  Informace o průběhu příprav a realizací investičních akcí 

Předkladatel: Vedoucí odboru rozvoje města 
 
Informace o průběhu příprav a realizací investičních akcí 
 
Rozpočet: Příprava 2017 
1) Cyklochodník Industrial - park a komunikace: Vydáno územní rozhodnutí, podána žádost o stavební 
povolení. 
2) Fotbal zázemí: Zpracován návrh (studie) umístění tribuny se šatnami a klubovny. 
3) Házená - víceúčelové hřiště: Připravuje se projektová dokumentace. 
4) Hřiště Lhota: Připravuje se projektová dokumentace. 
5) Chodník 9 křížů (úsek obalovna): Dokumentace pro územní řízení. 
6) Kanalizace ul. Pazderna včetně komunikace, vodovod: Dokumentace pro územní řízení. 
7) Mostní listy: realizace v letním období 
8) Náměstí přechod: Zpracována studie, podána na odsouhlasení policie ČR. 
9) Opěrná zeď ulice Lánská: připravuje se projektová dokumentace 
10) Opěrná zeď ul. Na Strži (včetně voda, kanalizace a komunikace): Zahájeny práce na 
dokumentaci pro územní řízení. 
11) Rezerva - Park A.B. Svojsíka - nový projekt: nezahájeno 
12) Rekonstrukce stará vodárna: nezahájeno 
13) Rekonstrukce ul. Letná včetně příp. kanalizace Vyšehrad: Zrušeno výběrové řízení na 
projektanta z důvodu neobdržení nabídek. Jedná se o dalším postupu zajištění zhotovitele projektové 
dokumentace. 
14) Rekonstrukce ul. Sokolská (ve spolupráci s SÚS): Je zpracována projektová dokumentace pro 
územní řízení, zajišťují se vyjádření dotčených orgánů a souhlasy vlastníků dotčených nemovitostí. 
Předpoklad podání žádosti o územní rozhodnutí do konce února 2017. 
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15) Rezerva parkoviště Vízmburk: Uzavřena veřejnoprávní smlouva, dotace neposkytnuta, práce na 
prováděcí dokumentaci pozastaveny. 
16) Propustek hráz Rybčina: Na povodí Labe byla podána žádost posouzení možnosti úpravy 
propusti ve hrázi bývalého rybníka „Rybničná“.  Dle jejich vyjádření k podaným připomínkám, budou 
zpřesněny výpočty dle doložených hydrogeologických údajů a geodetických podkladů (nové mostní 
objekty).  Lze tedy předpokládat, že v místech modifikace vstupních dat dojde  k významným změnám 
výšek hladin a změně rozsahu záplavového území .  
17) Rezerva - Rekultivace skládky Bohdašín: Zhotovena dokumentace pro územní řízení, doposud 
se nepodařilo získat pozemky od pozemkového úřadu. 
18) Rezerva - veřejná zeleň - projekty: nezahájeno 
19) Tělocvična ZŠ Václava Hejny: nezahájeno 
20) Zahrada - Knihovna B.K.: Na základě studie zahrady se připraví prováděcí projekt. 
21) Územní plán: Dokončuje se vyhodnocení námitek a připomínek, připravují se podklady pro 
stanoviska dotčených orgánů.  
22) Veř. Osvětlení ul. Jestřebí, Stolín, Kaštánek - Brodský: Je vybrán projektant. 
23) Veřejné prostranství mezi školami: Dne 13. 2. 2017 proběhlo otevírání obálek nabídek pro 
zpracování projektové dokumentace. 
24) Rezerva chodník Retip - Izomat: nezahájeno 
 
Rozpočet: Realizace 2017 
1) Cyklochodník Industrial - park a komunikace: Zahájeno výběrové řízení na dodavatele stavby. 
2) Hasičské auto - nová cisterna CAS 30: Podepsána smlouva na dodání hasičského vozidla. 
3) Hasičská zbrojnice Lhota - úprava: V přípravě je projektová dokumentace. 
4) Chodník Olešnice (zastávka - ZŠ): nezahájeno 
5) Kamerový bod - u konzumu: nezahájeno 
6) Kanalizace ZŠ Horní Kostelec- přípojka kanalizace: Projednán územní souhlas, připravuje se výběrové 
řízení na dodavatele stavby. 
7) Kontejnery volejbal: Připraven projekt ke sloučenému územnímu a stavebnímu řízení. Podána žádost o 
dotaci na MŠMT. 
8) Malý sál divadla: Provádí se přepracování projektové dokumentace z června 2011 z důvodu finančních 
úspor pro realizaci stavby.  
9) MŠ Náchodská (spojovací chodby 1 a 2 NP): Dokončuje se projekt. 
10) Náměstí přechod: nezahájeno 
11) Opěrná zeď ulice Lánská: realizace po vydání stavebního povolení 
12) Pódium pro kulturní akce a MFF: V přípravě je dokumentace pro územní souhlas. 
13) Sokolovna akustika strop: Projektová dokumentace je zhotovena, připravuje se výběrové řízení 
na tuto zakázku. 
14) SW - programové vybavení: nezahájeno 
15) Veř. osvětlení (ul. Jestřebí, Stolín, Kaštánek - Brodský): nezahájeno 
16) Veř. osvětlení ul. Severní a rozšíření VO H. Kostelec (Sekyrárna - les): nezahájeno 
17) Zahrada  - domek Boženy Němcové: Je připravena studie k realizaci na jaře 2017. 
18) Zahrada - ZUŠ dokončení: Připravený projekt k realizaci na jaře 2017. 
19) Rezerva veřejná zeleň: nezahájeno 
20) Rezerva - výzva 28 IROP, informační a komunikační systémy: v průběhu února byly zpracovány 
podklady studie proveditelnosti 
21) Zázemí tenisové kurty - dokončení: Stavba je temperována na náklady dodavatele, předání díla 
dle dodatku  ke Smlouvě k 31. 3. 2017. 
22) Mix. Pult - ozvučení divadlo: Proběhlo oslovení firem na dodání mixážního pultu. 
23) Auto úřad: připravuje se na 2 čtvrtletí 2017 
24) Vodovodní přípojky: průběžně 
 
Připomínky: 
P. Vondra - bod č. 24 Chodník Retip - Izomat: Město nezahájilo, my jako Osadní výbor jsme zahájili. V 
pondělí se uskutečnila v hasičské zbrojnici ve Stolíně schůzka všech dotčených osob. Výstup je ten, že 
všichni akci podporují. Poprosil bych, aby ze strany města tomu byla věnována pozornost, aby se pro nás 
tento důležitý chodník posunul dál. 
Starosta - bod č. 23 Veřejné prostranství mezi školami: Do RM 8.3.2017 půjde ke schválení výsledek 
jednacího řízení bez uveřejnění. Do 15.3.2017 můžete podávat podněty, které budete chtít projednat s tím, 
kdo vyhraje. 22.3.2017 úvodní jednání se zpracovatelem dokumentace.  3.5.2017 beseda zastupitelstvo a 
komise. Zašleme pozvánku. 
Pí Franková - bod. č. 20 Zahrada knihovna: Do jaké fáze se letos dojde? 
P. Král - je hotová studie, prováděcí projekt by se měl připravit. 
Pí Hanuš - bod č. 16 Propustek hráz Rybničná: Kdy bude známo, jak bude vypadat propustek Rybničná? 
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P. Prouza - Krajský úřad ŽP vydalo usnesení o záplavovém území. Aktivní zóna se zmenšila. Stoletá voda 
zůstala ve stejném rozsahu. Počítají se zvětšením propustku na stoletou vodu. Do 6.3.2017 budu vědět 
velikost otvoru. 
P. Spůra - jak to vypadá se zázemím fotbalu? 
Starosta - máme v tuto chvíli 3 varianty. Původní varianta je stávající tribuna a vedle toho patrové řešení 
zázemí pro fotbalisty. 2 varianta je tribuna, zázemí pro fotbal a kuželna dohromady. 3 varianta je tribuna s 
fotbalovým zázemím dohromady v místě tribuny. Budeme jednat s Oblastní charitou, protože se to týká s 
části i jejich pozemků. Dále to půjde komisím k vyjádření a na RM. Na příští ZM by jsem chtěl varianty 
zázemí fotbalu připravit, aby jsme se rozhodli jakou variantou budeme pokračovat dál. 
Pí Franková - bod č. 15 parkoviště Vízimburk: Nebyla schválena dotace. Chtěla jsem se zeptat, jestli se 
pozemek nějakým způsobem oplotí a otevře pro veřejnost, aby se tam dalo alespoň částečně parkovat. 
Bude město kupovat tento pozemek? 
Starosta - pro tento záměr jsme koupili cestu. Prodej samotného pozemku pro parkoviště byl pouze 
předjednán. Tuto chvíli předložíme komisím k projednání. Koupě pozemku bude předložena na příštím ZM. 
Pí Franková - bude někdy provedeno veřejné osvětlení od p. Drahoňovského k Balatonu. 
Starosta - veřejné osvětlení zahrnout do zásobníků akcí. 
P. Kábrt - bod č. 4 Chodník Olešnice, jak to vypadá? 
P. Prouza - chodník Olešnice musíme připravit. 
P. Mědílek - investiční akce, které jsou připravené a budou se letos realizovat? 
P. Prouza - akce Industrial - park. 
P. Mědílek - něco se bude měnit díky výstavbě nové haly? 
P. Prouza  - tam je to živé, pořád se to mění. Už máme vypsané výběrové řízení na dodavatele stavby. 
Udělali jsme to v rozsahu, jak je vyprojektováno. Od Industriál - park jsou požadavky na změny, ty budeme 
řešit před dokončením stavby. V květnu by se mělo zahájit a v listopadu dokončit. 
Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Červený Kostelec 

I .   bere  na vědom í  

informace o průběhu příprav a realizací investičních akcí. 

 

přijato, pro:20 proti:0 zdržel:0 

 

3.  Prodej části pozemku p.č. 164/3 v k.ú. Lhota za Červeným Kostelcem 

Předkladatel: Richard Bergmann, místostarosta 
 
Místostarosta předložil ZM k projednání prodej části pozemku z majetku města -  p.č. 164/3 (trvalý travní 
porost) o výměře cca 163 m

2
 v k.ú. Lhota za Červeným Kostelcem pro pana ***** *******, ***** ***, *** ** 

******* ********* Důvodem žádosti o prodej části pozemku je stavba garáže. Část pozemku p.č. 164/3 za 
cenu v čase a místě obvyklou 400,- Kč/m

2
. Pozemek je dle územního plánu v zastavěném území. Záměr 

prodeje pozemku byl zveřejněn na úřední desce městského úřadu od 17.1.2017 do 2.2.2017. 
Komise výstavby a rozvoje města: Nedoporučuje prodej - znehodnocení městského pozemku p.č. 164/3 
jeho zmenšení by znemožnilo realizaci původně navržené komunikace. 
Komise majetková: Nedoporučuje prodej. Umístění jakékoliv stavby v daném prostoru je zcela nevhodné. 
RM: nedoporučuje prodej části pozemku 
Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Červený Kostelec 

I .   zam í tá  

prodej části pozemku p.č. 164/3 (trvalý travní porost) o výměře cca 163 m² v k.ú. Lhota za Červeným 
Kostelcem pro pana ***** *******, ***** ***, *** ** ******* ********** 

přijato, pro:18 proti:0 zdržel:2 

 

4.  Prodej pozemku p.č. 754/3 v k.ú. Olešnice u Červeného Kostelce 

Předkladatel: Richard Bergmann, místostarosta 
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Místostarosta předložil ZM k projednání prodej pozemku z majetku města - p.č. 754/3 (trvalý travní porost) 
o výměře 32 m

2
 v k.ú. Olešnice U Červeného Kostelce pro pana ********* *****, ******** ***, *** ** ******* 

********. Důvodem žádosti o prodej části pozemku je údržba. Pozemek p.č. 754/3 za cenu v čase a místě 
obvyklou 70,- Kč/m

2
. Záměr prodeje pozemku byl zveřejněn na úřední desce městského úřadu od 

24.1.2017 do 8.2.2017. 
Komise výstavby a rozvoje města: Nedoporučuje prodej - dle předpisů musí být minimální šířka veřejného 
prostoru 8,0 m - prodejem nebude dodržena podmínka tohoto předpisu. 
Komise majetková: Nedoporučuje prodej. 
RM: nedoporučuje prodej pozemku 
Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Červený Kostelec 

I .   zam í tá  

prodej pozemku p.č. 754/3 (trvalý travní porost) o výměře 32 m² v k.ú. Olešnice u Červeného Kostelce 
pro pana ********* *****, ******** ***, *** ** ******* *********** 

přijato, pro:19 proti:1 zdržel:0 

 

5.  Petice "za zachování třídy s výukou klasické matematiky" 

Předkladatel: Richard Bergmann, místostarosta 
 
Místostarosta předložil ZM k projednání Petici "za zachování třídy s výukou klasické matematiky. Petice je 
přílohou. 
RM: podporuje zavádění inovativních metod do výuky ZŠ V. Hejny a zároveň doporučuje řediteli školy, aby 
ve školním roce 2017/2018 zajistil možnosti výuky matematiky také klasickou metodou, pokud to bude 
proveditelné s ohledem na kapacitu tříd a ukládá řediteli ZŠ V. Hejny, aby aktivně i nadále informoval 
rodiče a zákonné zástupce o implementovaných inovativních metodách a důvodech jejich začleňování do 
výuky. 
 
P. Kábrt předložil protinávrh usnesení č. I. 
Přerušení schůze na 10 min. 
 
Připomínky: 
P. Kábrt - byla změna školského vzdělávacího programu schválena školskou radou? 
Ředitel ZŠ Oleják - toto není změna školského vzdělávacího programu. Školní vzdělávací program se řídí 
výstupy, které jsou závazné v 5. a 9. třídě. Měli jsme ve škole inspekci, shledali, že školský vzdělávací 
program je v pořádku.  
Pí Franková - chtěla bych se zeptat paní ředitelky ZŠ Lhota, jestli uvažuje o zavedení metody Hejného. 
Ředitelka ZŠ Benešová - bez souhlasu rodičů já nemohu zavést metodu výuky matematiky Hejného. 
Ředitel ZŠ Oleják - budu dělat vše pro to, abych otevřel třídu s výukou klasické matematiky, ale nemůžu 
otevřít třídu, kde bude 10 dětí. Třída bude otevřena pokud bude naplněna alespoň na 16 žáků. 
Místostarosta - pokud jsme informováni, tak v jedné třídě 32 dětí a v druhé třídě 12 dětí je velký rozdíl, 
který napadá i školská inspekce. 
P. Vondra - neexistuje žádný zákonný požadavek, že ve třídě musí být 16 žáků. 
Ředitel ZŠ Oleják - určitě, zákonný požadavek byl, že musí být ve škole průměrně 17 žáků, ale z 
organizačních důvodů není určitě dobře, aby jedna třída byla naplněna na 30 žáků a druhá na 10 žáků. 
Pí Kmochová - učím přes 30 let matematiku na střední škole. Chtěla bych ujistit rodiče, že základní 
vzdělání je uzavřené, takže ať se děti učí matematiku jakoukoliv metodou, tak na konci základní školy by 
na výstupu měli mít všichni stejné znalosti, dovednosti a kompetence. Nejsem příznivcem matematiky 
Hejného, ale přesto se toho nebojte, že na střední škole se nebude pokračovat v Hejného metodě a že děti 
nebudou mít šanci. Je to metoda. Když něco učím, říkám dělejte si to, jak jste to naučení ze základní školy. 
Je důležité, co vám vyjde a jestli je postup v pořádku. Postupy můžou být různé. Přesto zastávám názor, 
že by se měla zachovat třída s klasickou matematikou, protože děti průměrné a podprůměrné potřebují řád 
a systém. Když jste začali s výukou metody Hejného, tak jste museli vědět, že za 5 let nastane tento 
problém, protože děti ze ZŠ Lhota a Olešnice chodí léta do ZŠ v Červeném Kostelci. Jak jste si to 
představoval? 
Ředitel ZŠ Oleják - před 4 lety jsme oslovili spádové školy, zda chtějí nebo nechtějí se zúčastnit této 
metody. Nabízeli jsme jim všechna školení, která proběhla v naší škole. Ví se, že se v naší škole učí tímto 
způsobem a žádali jsme je o to, jestli by do toho mohli vstoupit. Ono to není úplně to nejpodstatnější, ale ty 
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děti jsou schopny do toho nastoupit, aniž by metodu Hejného měly. Trvá to delší dobu, ale jde to, chce to 
trpělivost. 
Ředitelka ZŠ Benešová - ptám se Vás, kdy jste nás informoval. Nevím o tom. 
Pí Grohmannová - před 2 lety jsem ti nabízela konzultaci. 
Pí Franková - chtěla bych tlumočit vyjádření pana ředitele náchodského gymnázia, že na malém gymnáziu 
nebude zavedena metoda matematiky Hejného. To je jen informace pro rodiče. 
P. Kábrt - na základě jednoho výzkumu si troufáte tvrdit, že tato metoda Hejného je tisícinásobně lepší než 
metoda klasická? To je opovážlivost. Já tomu nevěřím. Pokud se budeme bavit za 10 let, můžeme. 
Pí Zajíčková - zjišťoval někdo, jestli ze současných 5. tříd, kde se učí matematika Hejného chtějí všichni 
pokračovat v matematice Hejného. Třeba slabší žáci by chtěli přejít na klasickou matematiku a tu třídu by 
jste měli doplněnou. Moje vnučka se učí matematiku Hejného a pak s nimi paní učitelka normálně počítá. 
P. Beran - vystoupil s krátkou přednáškou o statistice a o tom co je matematika. 
Pí Matěnová - učím na gymnáziu v Náchodě matematiku. Musím říci, že se letos k nám do prim dostaly 
první děti z Horního Kostelce. Čekali jsme, jak budou prospívat. Dá se říci, že jsme vůbec nezaznamenali, 
že se děti učily jiným typem matematiky. Absolutně žádné problémy nemají. Je potřeba, aby děti získaly 
dovednosti např. vyjadřovat se, pracovat s textem, umět si najít poznatky a tohle všechno v té matematice 
Hejného je. Stavíte velice ostře do kontrastu matematiku Hejného a klasickou matematiku. Dětem schází 
logické myšlení a to potřebují ve všech předmětech a hlavně v životě. Je potřeba do dětí dostat dovednosti 
a zařídit, aby matematika děti bavila a to matematika Hejného může. Matematika Hejného vašim dětem 
ublížit nemůže. Problém je ten, aby děti byly připraveny včas na to, aby přešly na novou matematiku. 
Přestup by měl být pozvolný, aby se do těch prostředí děti dostaly, aby s tím nebojovaly. 
P. Hruška - české školství se propadá s porovnáním se Švédskem, Rakouskem, Německem. Je 
prokázáno, že všechny tyto státy, co mají vyšší úroveň školství, upustily od Rakousko-uherského biflování 
bez chápání souvislostí, bez aktivity. Takže, jestli to tady chceme zazdít na dalších 150 let od Marie 
Terezie po vzoru Rakouska - Uherska, tak vidíme, kam to české školství spěje. 
Pí Kašparová - existuje školská komise a nikdo se ji před radou nezeptal jaký má názor na tuto situaci. 
P. Nosek - na školské komisi jsme o metodě Hejného neformálně mluvili. Shodli jsme se na tom, že výběr 
konkrétní výukové metody je na řediteli školy. Myslím si obecně, že jako obecní politik nejsem úplně 
kompetentní ani jako středoškolský učitel, abych se vyjadřoval ke konkrétní metodě, přestože zrovna s 
metodou Hejného mám dobrou zkušenost, jako rodič svého dítěte. Není to tak, že by se školské komise 
nikdo neptal. Na diskusi, která proběhla na RM, jsem tlumočil vyjádření školské komise. RM vydala jasné 
stanovisko, že doporučuje, aby v příštím roce byla otevřena třída s klasickou matematikou, pokud to bude 
technicky možné. Myslím, že tak daleko jako političtí reprezentanti města můžeme zajít. Spíš bych se 
přimlouval za to, aby se ta diskuse uklidnila, protože ta škola se pro něco rozhodla. Nechme škole prostor, 
aby si své řešení obhájila v čase. Nikdo tady neexperimentuje a hlavně teď neexistuje jenom jedna metoda 
nebo druhá metoda. Existuje spousty metod a různých přístupů. Je opravdu na té škole, aby zajistila, že 
splní RVP. Je to jejich zodpovědnost a zodpovědnost ředitele školy, jestli ty děti naučí to co má. Politici by 
neměli rozhodovat o konkrétních výukových metodách. 
P. Hanuš - zastupitelé nemají právo nařizovat, máme možnost ředitele školy požádat. Jako zastupitelé 
máme šanci toto vzít na vědomí, protože skutečně nám kompetence tady končí nebo RM doporučit, aby 
požádala o vypsání výběrového řízení na ředitele školy, což myslím že je špatné řešení. Jen rekapituluji 
možnosti. 
P. Mědílek - v novém roce bude otevřena třída s výukou klasické matematiky pokud tam nebudou 
samozřejmě 2 žáci. Jsme připraveni na to, když by do třídy s výukou klasické matematiky chtěli přejít i žáci 
s pátých tříd ZŠ Červený Kostelec a bylo jich třeba 50? 
Ředitel ZŠ Oleják - jsme připraveni. 
Místostarosta - jasně tu zaznělo, že p. ředitel do 31.3.2017 zjistí žáky, kteří by měli zájem přestoupit na 
klasickou matematiku. RM by pak chtěla vědět výsledky a ZM bude informováno. 
P. Kábrt - ve zpravodaji se vyjádřil p. ředitel, že všechny učebnice  A, B, C, D, F,G existují. První čtyři jsou 
již v distribuci H-mat s.r.o. Učebnice E, F, G se tzv. pilotují to znamená, testují. To nás má uklidňovat? 
Ředitel ZŠ Oleják - učebnice vyjdou do 2 let, všechny ostatní. Ty co jsou, nám stačí na další 2 roky. My teď 
učebnice máme. Máme k nim metodické příručky. Další 2 učebnice vyjdou. 
Pí Hloušková - budou mít právo volby celý 5. ročník ve městě? 
Ředitel ZŠ Oleják - všechny žáci v 5. ročnících, jejich rodiče budou oslovení a bude řešeno, zda mají 
zájem. 
Starosta - nejsem odborníkem na metodu výuky matematiky, ale jistý pocit z toho mám. V tuto chvíli mi 
přijde, že se tady vytvořila jakási bublina. Beru to z pohledu jako rodič. Moje děti se učí matematiku 
Hejného ve škole v Horním Kostelci. Pan ředitel přišel s  nějakou metodou, jak pomoci logickému myšlení. 
V tuto chvíli to vyznívá přesně obráceně. Myjeme mu tady hlavu za to, že hledá inovativní způsob výuky, 
aby pomohl dětem k logickému myšlení a nakonec, to vyznívá, že je ten krok špatný. Podle mého názoru je 
to obráceně, pomáhá to dětem se vyjadřovat, přemýšlet, řešit problémy. Mě to přijde fajn. My jako RM jsme 
dali doporučení, aby dál pokračovala i klasická matematika a byla možnost volby. Doporučení bylo jasné, 
ale v úrovni doporučení. Nevytvářejme konflikt tam, kde není. 
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Pí Kaulichová - jak budeme osloveni, jestli budou mít děti možnost volby metody výuky matematiky nebo 
jestli se ta matematika může kombinovat. Ve vyšších ročnících se vyučuje klasická matematika s prvky 
matematiky Hejného. Chci se zeptat, jestli to jde nějaký kompromis. 
Pí Grohmannová - před 5 lety, když nás oslovil p. ředitel, jestli tuto metodu výuky vyzkoušíme, že na ni má 
dobré ohlasy. Jsem vystudovaná matematikářka, tak jsem měla stejné obavy, jako vy z té nevědomosti. 
Neměli jsme žádnou zkušenost. Knížky mi pro první stupeň přišli obtížné. To byl první náhled na tuto 
metodu. Teď učím tuto metodu 4 roky. Děti dělají neuvěřitelné pokroky, samozřejmě že ne všechny, ale to 
není ani v klasické matematice. Když učíme klasickou matematiku, tak jsou děti, které mají velké problémy 
matematiku pochopit i tu klasickou. Stejně tak jsou tady děti, kterým některá metoda nevyhovuje, ale to 
neznamená, že ty děti na tom budou hůř, než kdyby se učily klasicky. Matematika je jenom jedna. Cesty 
jsou různé a pokud máme možnost použít různé metody, proč to neudělat. Hodnotíme výstupy tzn. To, co 
musí umět v určitém ročníku, to hodnotíme. Nehodnotíme, jestli to je autobusem nebo krokováním 
spočítané. To je jedna z metod, která je uvádí do matematiky. Matematika je jedna, tzn. počítáme 
matematiku, jak jsem s dětmi vždy počítala a obohacujeme je o to, co matematická metoda nabízí. 
P. Kábrt - v tuto chvíli mě nikdo nepřesvědčí, že metoda Hejného je stále experimentální, pilotní fázi, 
protože nejsou známy výstupy globálně testované v rámci celé republiky. Absolutně není dána návaznost 
na střední školy. Pokud není návaznost pevně dána učebnicemi, metodami. Nezlobte se na mě, stále je to 
fáze experimentální. Chci se držet osvědčené jistoty. Nejde nám o to kritizovat metodu Hejného. Nám jde o 
to, do té doby než to bude fungovat na středních školách, tak se chceme držet osvědčené věci. Dejte nám 
možnost počkat, až se pilotování uzavře na středních školách. 
Pí Řezníčková - chci se zeptat jestli jsou žáci, kteří nastoupí do 6. třídy, najedou na novou metodu 
zohledněni nějak v klasifikaci. 
Ředitel ZŠ Oleják - děti do toho najíždějí samozřejmě postupně. Dovednosti, které se v matematice naučí, 
tak se hodnotí stejně jako u ostatních dětí. 
Pí Grohmannová - výstupy jsou jenom jedny. Hodnotíme výstupy, ne prostředí v jakém děti počítají. 
Tvrdíte, že není návaznost na střední školu. Ty děti přijdou vybaveni stejně popřípadě lépe, protože 
spousta věcí se otevírá brzy. Čtyři roky učíme metodu Hejného. Vy se bojíte, proč se nepřijdete podívat na 
hodinu, jak ty děti fungují, reagují. 
Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Červený Kostelec 

I .   požadu je  

po řediteli ZŠ V. Hejny, aby trvale zajistil výuku matematiky také klasickou metodou. 

přijato, pro:13 proti:7 zdržel:1 

I I .   žádá  

ředitele ZŠ V. Hejny, aby provedl plošný průzkum u rodičů a zákonných zástupců žáků, zda mají 
zájem o výuku matematiky klasickou metodou či metodou Hejného do konce 31. března 2017 pod 
dohledem RM. 

přijato, pro:21 proti:0 zdržel:0 

I I I .   bere  na vědom í  

1.  Petici "za zachování třídy s výukou klasické matematiky". 

přijato, pro:21 proti:0 zdržel:0 

2.  Petici "o zachování aspoň jedné třídy ve všech ročnících s výukou klasické matematiky". 

přijato, pro:21 proti:0 zdržel:0 

 

6.  Žádosti o dotaci z dotačního programu města Č. Kostelec 

Předkladatel: Ing. Rostislav Petrák, starosta 
 
Starosta předložil ZM k projednání žádosti o dotaci z dotačního programu na podporu veřejně prospěšných 
aktivit, celoročních činností a projektů - akcí v roce 2017. Žádosti jsou přílohou. 
RM: Doporučuje poskytnutí dotace na celoroční činnost z dotačního programu města pro rok 2017 ve výši 
110 000,- Kč pro Oblastní charitu Červený Kostelec se sídlem 5 května 1170, Červený Kostelec. 
Doporučuje poskytnutí dotace na celoroční činnost z dotačního programu města pro rok 2017 ve výši  
10 000,- Kč pro Terezu Rudolfovou, Lhota 319, 549 41 Červený Kostelec. 
Doporučuje poskytnutí dotace na celoroční činnost z dotačního programu města pro rok 2017 ve výši  
1 500 000,- Kč pro TJ Červený Kostelec, Palackého 1234, 549 41 Červený Kostelec, IČ: 150 46 907. 
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Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Červený Kostelec 

I .   schva lu je  

1.  poskytnutí dotace na celoroční činnost z dotačního programu města pro rok 2017 ve výši  
 110 000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Červený 

Kostelec číslo: 1/2017 s Oblastní charitou Červený Kostelec se sídlem 5. května 1170, Červený 
Kostelec, IČO 486 23 814. 

přijato, pro:20 proti:0 zdržel:1 

2.  poskytnutí dotace na celoroční činnost z dotačního programu města pro rok 2017 ve výši  
 10 000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Červený 

Kostelec číslo: 2/2017 s Terezou Rudolfovou, ***** ***, *** ** ******* ********* 

přijato, pro:21 proti:0 zdržel:0 

3.  poskytnutí dotace na celoroční činnost z dotačního programu města pro rok 2017 ve výši  
 1500 000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Červený 

Kostelec číslo: 3/2017 s TJ Červený Kostelec, Palackého 1234, 549 41 Červený Kostelec,  
 IČ: 150 46 907. 

přijato, pro:21 proti:0 zdržel:0 

 

7.  Zpráva o činnosti Městské policie za rok 2016 

Předkladatel: Michal Škoda 
 
Velitel Městské policie Červený Kostelec Michal Škoda informoval ZM o bezpečnostní situaci města za rok 
2016. Písemná zpráva je přílohou zápisu. 
 
Připomínky: 
P. Hanuš - problém s parkováním v protisměru u pekařství Geisler. 
P. Škoda - víme o tom, řešíme to. Mohli bychom tam stát neustále. Lidé jsou nepoučitelní. Můžete ukládat 
pokuty a stejně se někdo najde. 
P. Rýdl - mám prosbu, strážníci ráno hlídají na přechodu, když chodí děti do školy. Všiml jsem si párkrát, 
že na přechodu v 7.50 hod. už strážník nebyl. Aktuální doba je kolem 8 hodiny. 
P. Škoda - standartně by tam měli být do 8. hod. Mohlo se stát, že tam nebyli, protože museli jet k 
oznámení. 
P. Vít - proč dopoledne, když prezident přijel až odpoledne, byl pokutován starší občan MP, který 
zaparkoval u pošty na zákazu zastavení?  
P. Škoda - nevím konkrétní případ. Opatření byla přísná. Toto jsou jednotlivé případy, podívám se na to. 
Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Červený Kostelec 

I .   bere  na vědom í  

zprávu Městské policie Červený Kostelec o bezpečnostní situaci města za rok 2016. 

přijato, pro:21 proti:0 zdržel:0 

 

8.  Bezpečnostní situace města v roce 2016 OO PČR Červený Kostelec 

Předkladatel: Ing. Rostislav Petrák, starosta 
 
Velitel OO PČR Červený Kostelec, informoval ZM o bezpečnostní situaci města Červený Kostelec za rok 
2016. Písemná zpráva je přílohou zápisu. 
Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Červený Kostelec 

I .   bere  na vědom í  
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zprávu OO Policie ČR Červený Kostelec o bezpečnostní situaci města Červený Kostelec za rok 2016. 

 

přijato, pro:21 proti:0 zdržel:0 

 

9.  Obecně závazná vyhláška č. 1/2017 o spádových obvodech MŠ 

Předkladatel: Vedoucí správního odboru 
 
Vedoucí správního odboru předložila ZM k projednání návrh OZV města č. 1/2017, kterou se stanoví 
školské obvody všech mateřských škol zřízených městem Červený Kostelec: 
1) p.p. Mateřská škola Červený Kostelec, Náchodská 270,  
2) p.o. Mateřská škola Červený Kostelec, Větrník 999,  
3) p.o. Základní škola a Mateřská škola Červený Kostelec, Olešnice 190. 
Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Červený Kostelec 

I .   schva lu je  

Obecně závaznou vyhlášku města č. 1/2017, kterou se stanoví školské obvody mateřských škol 
zřízených městem Červený Kostelec: 

1) p.p. Mateřská škola Červený Kostelec, Náchodská 270,  

2) p.o. Mateřská škola Červený Kostelec, Větrník 999,  

3) p.o. Základní škola a Mateřská škola Červený Kostelec, Olešnice 190. 

 

přijato, pro:21 proti:0 zdržel:0 

 

10.  Roční zpráva o výsledcích kontrol kontrolního výboru za rok 2016 

Předkladatel: Vedoucí správního odboru 
 
Vedoucí správního odboru předložila ZM k projednání Roční zprávu o výsledcích kontrol kontrolního 
výboru za rok 2016. Zpráva je přílohou. 
Předloženo bylo následující usnesení 

Zastupitelstvo města Červený Kostelec 

I .   bere  na vědom í  

Roční zprávu o výsledcích kontrol kontrolního výboru za rok 2016. 

 

přijato, pro:20 proti:0 zdržel:1 

 

11.  Diskuse 

Předkladatel: Ing. Rostislav Petrák, starosta 
 
Starosta  - objížďka v rámci II. etapy rekonstrukce silnice I. třídy č. 33. V pondělí proběhne schůzka s p. 
starostou Náchoda a p. Kultem dopravní policie Náchod ohledně řešení objízdné trasy. Budeme jednat 
společně se starosty Horní Radechová a Dolní Radechové. Objížďka by měla trvat od března do konce 
listopadu. 
P. Hanuš - stálo by za to projít chodníky v ul. 17. listopadu, jsou místa, která se propadají. Mělo by se to 
reklamovat, aby to dali do pořádku. 
P. Mědílek – zjistit, jestli má ŘSD peníze na případné opravy, aby to měli v rozpočtu. Úsek, který se 
nedělal při rekonstrukci silnice je od restaurace Kůň k náměstí tam se starý asfalt projíždí.  
Starosta - věci, které jsou na nerekonstruovaných úsecích, tak jsme nafotili a poslali. Přišla odpověď, že 
budou opraveny. 
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P. Vít - průjezd se zvýšil i na Hronov. Silnice v Horním Kostelci, ul. Jiráskova je ve špatné stavu. 
Starosta - je to krajská cesta. Je to o tom s nimi dál o tom jednat. 
P. Regner - jak to vypadá se sloupem na hřbitově. 
P. Král - bylo voláno na pojišťovnu. Přišla faktura na zhotovení jedné hlavice. Je to zadané a postupně se 
opravuje, vytváří zcela nový. 
P. Vít - v restauraci Sokolovna je zápach z kuchyně. Domnívám se, že je v kompetenci města, aby se 
vyměnilo odsávání. Od roku 90 se tam nedala ani koruna. 
P. Král - zítra to prověřím. 
Místostarosta - informoval o pozvání do partnerského města Uchte ve dnech 22.6. - 25.6.2017. Další 
pozvání je do partnerského města Zabkowic na oslavu výročí 730 let a město Slawno 700 let od jejich 
založení. 
P. Regner - desítky občanů mrzí, že na zpravodaji není znak města Červený Kostelec. 
P. Beran - kdy bude opraven přístřešek v Olešnici, který nesplňuje svůj účel a kdo odsouhlasil to, co tam 
stojí? 
Místostarosta - na SŽDC jsme v minulém měsíci psali. P. Divín nás ujišťoval, že s přístřeškem v Olešnici 
určitě půjde něco udělat, do dnešního dne nemám informaci, jak to bude postupovat dál. Komunikace s ČD 
a se SŽDC je žalostná. Rekonstrukce trati Jaroměř - Trutnov do dnešního dne není zkolaudována.  
P. Prouza - odpověď na druhou část dotazu. Když dělali rekonstrukci dráhy, tak na město přišel dopis, s 
tím, že to budou rekonstruovat na našem katastru a k tomu byly přiloženy jednotlivé půdorysy. O tom jak 
bude vypadat zastávka, to tam vůbec nebylo přiloženo. Takže to je rekonstrukce drážní cesty. 
P. Beran - ve zpravodaji někdo ze zastupitelstva psal, že tento typ čekárny byl vybrán s ohledem na to, že 
je to na větrném místě. Takže se vybíralo. 
Místostarosta - to jsem psal já. Oni nám předepsali, jaká tam bude čekárna, že bude zakrytá ze tří stran. 
My jsme řekli, že takováto čekárna tam nemůže být. Na základě následného jednání je čekárna ze tří stran 
zakrytá a ze dvou třetin z čela a to bylo to, co my jsme pořídili vykomunikovat s ČD, víc toho v tu chvíli 
nešlo. 
Pí Šolcová - chtěla bych poprosit o doplnění košů, nejsou kam vyhazovat psí exkrementy. 
Starosta - pokud vnímáte nějakou lokalitu, kde je třeba to posílit, tak se prosím obraťte na p. Košuta. 
P. Vencl - kdy se hodlá dělat něco s černou skládkou a Strži v Horním Kostelci? Stále to tam přibývá. 
Starosta - toto místo prověříme. 
P. Vencl - co uděláte se stromy Na Strži? 
Starosta - Na Strži byly prověřovány stromy ty, co tam jsou a nějaké jasany. Bylo navrženo prořezání. 
Nevím, jestli se to týká stromů, které vy myslíte. 
P. Vencl - myslím strom, co roste zrovna z té skály. 
Starosta - v tom případě je potřeba stavit se za p. Křečkem na odboru výstavby a ŽP, aby strom prověřili. 
Pí Mertlíková - začala se kácet smrčina je to mezi Saargummi a kolejemi. Začala jsem si všímat, že slyším 
ventilaci ze Saargummi, cítím zápach. Jestli město nebude uvažovat o nějaké přirozené bariéře např. řada 
stromů a jestli město může zasáhnout do toho kam ústí ventilace fabrik. 
P. Prokop - to je otázka projekčního řešení a posouzení příslušných dotčených orgánů. Projektant musí to 
navrhnout, tak aby to odpovídalo předpisům. U větších fabrik jsou hloubkové studie. V poslední době je 
navržena i zeleň. ŽP vyžaduje, aby se tam dostaly i tyto věci. 
Pí Kozáková - bydlíme vedle sběrných surovin je tam zápach, hluk. Vím, že tam sběrna byla už kdysi 
zavedena. Není možné, aby se sběrně nařídil nějakým způsobem plot, aby fungoval proti hluku? Tato ulice 
je šílená na průjezdnost, máme problém dostat se ke svému pozemku, je problém zaparkovat. Kamiony 
stojí na chodníku. Kanály jsou propadlé. 
Starosta - pokud je tam zápach, hluk je to otázkou hygieny. Co se týká komunikace na to se podívat 
můžeme. 
P. Vlček - minulý rok vyrostly v Olešnici silážní žlaby u bioplynové stanice, když se začaly silážní žlaby 
navážet, tak je tam vysoká frekvence těžké dopravy směrem nahoru od školy. Praská vozovka, okraje 
vozovek, sousedům praská omítka, je to tam přetěžované. Je možné nějak tuto dopravu odklonit na státní 
komunikaci? 
Starosta - jednali jsme s družstvem a nabízeli jsme jim v rámci pozemkových úprav nové cesty. Tyto cesty 
mají dostatečnou tonáž, aby po nich mohli jezdit. Bavili jsme se o tom, že by bylo vhodné, aby nad 
Ungrákem uhnuli a jeli po zpevněných cestách, aby kolem školy jezdili co nejméně. 
P. Hanuš - ta jáma tam stát neměla, měla být jinde. Byl to problém občanů Olešnice, kteří se proti tomu 
postavili, tak to družstvo postavilo hned vedle kravína, protože je to jejich pozemek. 
P. Mertlíková - když se bude rozhodovat o prostoru mezi školami a je to neveřejné, má občan možnost se 
vyjádřit, že tento návrh se mu nelíbí? 
Starosta - návrh vyřešila architektonická soutěž, kdo to bude dělat je jednací řízení bez uveřejnění, které 
probíhá. Jestli máte nějakou připomínku na zlepšení, tak ji přineste do 15.3.2017. Budeme s nimi jednat. 
Předloženo bylo následující usnesení 
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Jednání bylo ukončeno v 19.00 hodin. 

 
 
 

Ing. Rostislav Petrák, starosta 
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Richard Bergmann, místostarosta 
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